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Sagatavošanās posms
• Fokusgrupas diskusijas organizatorisko jautājumu 

apspriešana (norises vietas un laika izvēle, 
potenciālo dalībnieku saraksta sastādīšana, 
jautājumu formulēšana, darba materiālu pakas 
sagatavošana (reklāma, ielūgumi, prezentācija, 
reģistrācijas lapa, galda šiltes, pateicības).

• Komunikācija ar potenciālajiem dalībniekiem 
(telefonsarunas, e-pasts u.c.): ielūgumu, 
jautājumu, atgādinājumu izsūtīšana.



Reklāmas un ielūgumu paraugi



PowerPoint prezentācija (1.-12.slaids)



PowerPoint prezentācija (13.-17.slaids) 
un pateicības paraugs



Reģistrācijas lapa



Fokusgrupas diskusijas dalībnieki

N.p.k. Vārds, uzvārds Organizācija

1. Konstantīns Kozlovskis RTU docents

2. Iveta Ozoliņa-Ozola RTU doktorante

3. Karine Oganisjana RTU docente

4. Tālis Laizāns RTU docents

5. Gunta Grīnberga-Zālīte LLU asociētā profesore

6. Linda Kelle LLU doktorante

7. Nataļja Lāce RTU profesore

8. Aivars Žimants SIA „Pure chocolate” 

līdzīpašnieks un valdes loceklis 

9. Jānis Palkavnieks Draugiem.lv grupas runasvīrs

10. Raimonds Elbakjans Ghetto Family daddy, "Ghetto

Basket" vadītājs 

N.p.k. Vārds, uzvārds Organizācija

11. Matīss Barkovskis Labdarības fonda "Eurika" 

vadītājs

12. Madara Jakovļeva RTU IEVF Studentu 

pašpārvalde, Kultūras un 

sporta nodaļas vadītāja

13. Aija Kļaviņa LSPA Sporta medicīnas un 

fizioterapijas katedras 

asociētā profesore

14. Inita  Juhņēviča Izglītības kvalitātes valsts 

dienesta vadītāja

15. Agnese Irbe SIA Finehouse

Bija uzaicināti 16 cilvēki, no 
kuriem ieradās 15.



Fokusgrupas diskusijas dalībnieku 
pienākumi

• Fokusgrupas diskusiju vadīja Karine Oganisjana.

• Filmēja Konstantīns Kozlovskis.

• Fotografēja Tālis Laizāns.

• Veica pierakstus Linda Kelle un Iveta Ozola-Ozoliņa.

• Par laika ievērošanu atbildēja Gunta Grīnberga-
Zālīte.

• Ārējā novērotāja pienākumus veica Nataļja Lāce.

• Diskusijā iesaistījās Aivars Žimants, Jānis Palkavnieks, 
Raimonds Elbakjans, Matīss Barkovskis, Madara 
Jakovļeva, Aija Kļaviņa, Inita Juhņēviča un Agnese 
Irbe.



Diskusijas norise

• Ievads (īsumā par projektu, tā mērķi un 
plānotajiem rezultātiem)

• Iepazīšanās ar projekta komandas pārstāvjiem.

• Iepazīšanās ar uzaicinātajiem ekspertiem no 
dažādām jomām/nozarēm.

• Diskusijas noteikumu definēšana.

• Diskusijas jautājumu apspriešana.

• Noslēgums, pateicība dalībniekiem.



Video filmēšana (I)



Video filmēšana (II)



Video filmēšana (III)



Video filmēšana (IV)



Video filmēšana (V)



Diskusijas fotokolāža



Dažas fokusgrupas diskusijas atziņas (I)

• Fokusgrupas diskusijas dalībnieku izpratne par sociālās 
inovācijas jēdzienu balstās viņu dzīves un darba 
pieredzē:
– …kompleksa darbība, nevis kampaņveidīga, bet sistēmiska darbība… 

nevis cīnāmies ar problēmām, bet reāli, mērķtiecīgi, kompleksi kaut ko 
risinām…

– …sociālā inovācija – inovācija ir kaut kāds jauninājums, kaut kas 
radošs, kaut kas tāds; un šajā gadījumā man šķiet, ka tā ir inovācija, 
kas kaut ko maina sociālajās attiecībās, komunikācijā, kaut kādu 
uzdevumu vai funkciju mēs varam veikt citādi – inovatīvāk, radošāk… 

– man liekas, ka sociālās inovācijas esmu redzējusi tieši sabiedrības 
attieksmes maiņā.  Un liekas, ka inovācija ir tas, kas maina attieksmi, 
kā rezultātā ir šīs nosauktās jau darbības un tā tālāk…

– tas nenozīmē, ka Tu uztaisi kaut ko pilnīgi jaunu vai kaut ko radikāli 
maini … inovācija ir jebkas, kas Tevi dzīvē kaitina… Pieņemsim, kaitina 
tas, kā tiek veidota Latvijā politika, tad tur vajag kaut ko mainīt…



Dažas fokusgrupas diskusijas atziņas (II)

• Fokusgrupas diskusijas dalībnieki uzskata, ka sociālā 
inovācija ir svarīga katra indivīda attīstībai, kā arī 
Latvijas sabiedrības attīstībai kopumā:
– …mēs cīnāmies par dzīves kvalitāti… iesaistīšanās sociālajās inovācijās 

vai varam to saukt kā gribam, tā ir cilvēku evolūcija un vajadzētu 
uztvert kopumā,  censties attīstīt gan sevi, gan sabiedrību…

– no tā sabiedrībai ir kaut kāds labums; sociālo inovāciju vajadzētu 
attiecināt ne tikai uz privāto sektoru, uz nevalstiskām organizācijām, 
bet arī uz valsts institūcijām, kurām tas būtu ļoti noderīgi…

– …domāšanas maiņa ir obligāta inovācijai. Kāpēc nepieciešama? 
Attīstībai! Un attīstība jau ir nebeidzama…

– sociālā inovācija noteikti vajadzīga, jo attīsta gan studentu, gan visu 
pārējo cilvēku domāšanu...domāšanu, par to, kas notiek, tā kā noteikti 
ir jāattīstās un jāiet līdzi laikam un jārāda piemērs…



Dažas fokusgrupas diskusijas atziņas (III)

• Fokusgrupas diskusijas dalībnieki ir minējuši 
vairākus sociālās inovācijas piemērus Latvijā:
– Manuprāt,  Ghetto games ir piemērs, kas sportā ir sociālā inovācija. 

Izglītībā redzams piemērs ir “Iespējamā misija”... Labdarībā, tas ir 
portāls “Ziedot.lv” un kultūrā pēdējā laikā ir ārkārtīgi daudz piemēru... 

– …attiecībā uz izglītības jomu pilnīgi piekrītu par “Iespējamo misiju”… 
bet nevar būt, ka izglītības jomā ‘’Iespējamā misija’’ ir vienīgā sociālā 
inovācija, kas ir tā veiksmīgā. Es gribētu minēt, piemēram, tālmācību -
10, mazliet vairāk gadus atpakaļ, mēs nevarējām iedomāties, ka varētu 
būt tālmācības programmas, un ka mēs varam ne tikai vidusskolā, bet 
arī pamatizglītību apgūt tālmācībā - tagad to var un tam ir ietekme uz 
sabiedrību un es teiktu, ka  tā ir viena veiksmīga sociālā inovācija…

– …Ghetto startup’s ir aizsācies jauns projekts. Šajā gadā bija tikai 
pilotprojekts, bet es redzu, ka aizvien vairāk un vairāk lielu uzņēmumu 
arī paši uzņemas atbildību vai paši sadarbībā ar aģentūrām organizē 
šos startup-us respektīvi – mēs aicinām jauniešus agrīnā vecumā sākt 
domāt par potenciālu biznesu…



Dažas fokusgrupas diskusijas atziņas (IV)

• Fokusgrupas diskusijas dalībnieki uzskata, ka, lai 
Latvijas iedzīvotāji būtu motivēti aktīvi iesaistīties 
sociālo problēmu radošā risināšanā, jārīkojas šādi:
– …ir jārāda iedzīvotājiem piemērs, mums pašiem ir jārāda piemērs kā 

lietas darīt, cik aktīviem būt un tad tie cilvēki arī sekos un sapratīs, jo 
daļa iedzīvotāju ir ļoti kūtri un lai viņi sāktu kaut ko darīt un aktīvi 
iesaistīties, veidot to sociālo dzīvi aktīvāku, tad mums pašiem 
jāparāda, kā tas ir jādara... 

– man liekas, ka visa pamatā ir pozitīvie piemēri, kas manā uztverē 
mums diezgan stipri pietrūkst Latvijā…es domāju, ka arī inovatori, kas 
šodien rada šīs inovācijas, viņiem tiešām jātendējas uz to nākotnes 
sabiedrību, kas būs pēc 10, pēc 15 gadiem aktīvie sabiedrības locekļi…

– …globālāk jādomā…



Dažas fokusgrupas diskusijas atziņas (V)
• Fokusgrupas diskusijas dalībnieki dalījās savā pieredzē: kā 

valsts organizācijas sadarbojas ar uzņēmumiem un 
iedzīvotājiem sociālu problēmu kopīgā risināšanā:
– Nāk uzņēmumu (piem., Swedbank) pārstāvji - nāk un stāsta direktoriem par savu 

darbu un viņi saka - tas ir tas, kas mūs iedvesmo, ka mēs redzam, ka tas noder arī 
skolas darbā, jo patiešām tā izglītības vide reizēm ir ļoti ierobežota - mēs redzam 
tikai skolotājs skolotāju no kaimiņu skolas. Un lai arī skolotājiem un direktoriem to 
redzesloku paplašinātu ir ļoti veiksmīga šī sadarbība, kad satiekas ar veiksmīgiem 
cilvēkiem dažādās citās jomās un tādējādi skolā ienāk tās sociālās inovācijas, 
radošums, jauninājumi…

– …sākums bija katastrofāls, ar valsts institūcijām tas bija kaut kas unikāls… Es 
rakstīšu grāmatu kādos 45 gados - tur būs sākumā tieši par šīm valsts institūcijām -
interesanti visādi notikumi un tā...  Šobrīd ir laba sadarbība un tomēr jāatzīst, ka 
lēnā garā, bet attīstās tieši sadarbība, viņi lēnām sāk saprast, ka tomēr valsts ir tie 
iedzīvotāji… un kas visinteresantākais, ka es viņiem vienmēr saku, - ja jūs ļausiet 
mums to darīt, jums vispār nekas nebūs jādara – un tas viņus iedvesmo visvairāk. 
Tā ir pozitīvā pieredze. 

– …man ilgi nācās klausīties tos jautājumus un argumentus: bērns invalīds un sports -
tās divas nesavienojamas lietas, kā Jūs vispār to iedomājaties, un vispār viņi ir 
atbrīvoti no sporta un viņi nedrīkst sportot… bija jāiet cauri šīm šķēpu laušanām… 
Šobrīd redzam jau pretējo - jo vairāk sporto, jo vairāk Tu esi fiziski aktīvs, jo labāk. 
Un teiksim arī šis- cik cilvēks ir uzņēmīgs un pacietīgs un izturīgs izturēt to spriedzi,  
beigās,  lai tas mīnuss pārvēstos par plusu - tur droši vien ne kurš katrs tiek cauri 
tiem ērkšķiem uz zvaigznēm, jāsaka tā.  



Turpmākie pētniecības uzdevumi 
(2015. gada jūnijs - septembris)

• Transkribēt videoierakstu (atb. Linda Kelle).
• Izstrādāt konceptuālo kodu sistēmu (atb. Karine 

Oganisjana, Svetlana Surikova, Gunta Grīnberga-
Zālīte).

• Kodēt kvalitatīvos datus (atb. Karine Oganisjana, 
Svetlana Surikova, Jeļena Titko, Iveta Ozoliņa-Ozola).

• Apstrādāt, analizēt un interpretēt kvalitatīvos datus
(atb. Karine Oganisjana, Svetlana Surikova, Gunta 
Grīnberga-Zālīte, Jeļena Titko).

• Pamatojoties uz fokusgrupas diskusijas rezultātiem, 
izstrādāt aptaujas jautājumus un veikt aptauju (atb. 
Karine Oganisjana, Svetlana Surikova, Gunta 
Grīnberga-Zālīte, Tālis Laizāns, Tatjana Koķe).


